

## *Экзамен по английскому языку в 10 классе*

### *Инструкция по выполнению заданий*

Экзамен по английскому языку включает в себя 4 задания.

Задание 1 – чтение вслух небольшого текста научно-популярного характера. Время на подготовку – 1,5 минуты.

В задании 2 предлагается ознакомиться с рекламным объявлением и задать пять вопросов на основе ключевых слов. Время на подготовку – 1,5 минуты.

В задании 3 предлагается выбрать одну из трёх фотографий и описать её на основе плана. Время на подготовку – 1,5 минуты.

В задании 4 ставится задача сравнить две фотографии на основе предложенного плана. Время на подготовку – 1,5 минуты.

Общее время ответа одного экзаменуемого (включая время на подготовку) – 15 минут.

### *Демонстрационный вариант*

**Task 1. Imagine that you are preparing a project with your friend. You have found some interesting material for the presentation and you want to read this text to your friend. You have 1.5 minutes to read the text silently, then be ready to read it out aloud. You will not have more than 1.5 minutes to read it.**

When you hear the word “panda”, Kung Fu Panda is the first thing that comes to your mind. Pandas are an extremely popular animal. They look nice. Even small children recognize a panda when they see it. Still, most present-day toddlers know about pandas from movies and not books. Pandas are also called “panda bears”. The general life span of a panda is 20 years if they are wild. It can be up to 25 years if they are captive and protected. There is an interesting thing about the eye patch of the panda. When a panda is a cub, it is circular in shape. Along its life journey it changes to the shape of a teardrop. Pandas are only found in China. For quite a while now, Chinese people have used panda as a symbol of peace. In ancient times, a white flag with a picture of panda was raised in order to declare peace during wars.

## **Task 2. Study the advertisement.**

### **New bicycle rental!**



**You are considering renting bicycles and now you'd like to get more information. In 1.5 minutes you are to ask five direct questions to find out about the following:**

- 1) location
- 2) opening hours
- 3) rental price of adults' and children's bicycles
- 4) discounts for families
- 5) possibility of renting a helmet

**You have 20 seconds to ask each question.**

**Task 3. Imagine that you are showing your photo album to your friend. Choose one photo to present to your friend. You will have to start speaking in 1.5 minutes and will speak for not more than 2 minutes. You have to talk continuously. In your talk remember to speak about:**

- when and where the photo was taken
- what/who is in the photo
- what is happening
- why you keep the photo in your album
- why you decided to show the picture to your friend

Photo 1.



Photo 2.



Photo 3.



**You have to talk continuously, starting with: “I’ve chosen photo number ...”.**

**Task 4. Study the two photographs. In 1.5 minutes be ready to compare and contrast the photographs:**

- give a brief description (action, location)
- say what the pictures have in common
- say in what way the pictures are different
- say which kind of life you’d prefer
- explain why

**You will speak for not more than 2 minutes. You have to talk continuously.**

1.

2.



***Предметное содержание речи***

<b>1</b>	Повседневная жизнь и быт, распределение домашних обязанностей в семье. Покупки
<b>2</b>	Жизнь в городе и сельской местности. Проблемы города и села
<b>3</b>	Общение в семье и школе, семейные традиции, межличностные отношения с друзьями и знакомыми
<b>4</b>	Здоровье и забота о нем, самочувствие, медицинские услуги. Здоровый образ жизни
<b>5</b>	Роль молодежи в современном обществе, ее интересы и увлечения
<b>6</b>	Досуг молодежи: посещение кружков, спортивных секций, клубов по интересам. Переписка
<b>7</b>	Родная страна и страна/страны изучаемого языка. Их географическое положение, климат, население, города и села, достопримечательности
<b>8</b>	Путешествие по своей стране и за рубежом, осмотр достопримечательностей
<b>9</b>	Природа и проблемы экологии
<b>10</b>	Культурно-исторические особенности своей страны и стран изучаемого языка
<b>11</b>	Вклад России и стран изучаемого языка в развитие науки и мировой культуры
<b>12</b>	Современный мир профессий, рынок труда
<b>13</b>	Возможности продолжения образования в высшей школе
<b>14</b>	Роль владения иностранными языками в современном мире
<b>15</b>	Школьное образование. Изучаемые предметы, отношение к ним. Каникулы
<b>16</b>	Научно-технический прогресс, его перспективы и последствия

